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Introduction

Purpose
This Field Service Bulletin describes the procedure for installing an RS-485 serial interface port.

Detailed information regarding the pin out of the RS-485 connector can be found in the operator manual.

Powermax105/125 systems: Complete instructions for installing this repair kit are included in the Service Manual. To 
download the Service Manual, go to www.hypertherm.com and click the “Downloads library” link.

•	 Powermax105 Service Manual (807580)

•	 Powermax125 Service Manual (808070)

Materials and tools
•	 Assorted Phillips® and TORX® screwdrivers

WARNING 
ELECTRIC SHOCK CAN KILL

Disconnect electrical power before performing any maintenance. See the 
Safety and Compliance Manual included with your system for more safety 
precautions.
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Part number Description Quantity
075418 Screws 2
075534 Screws 2
108879* Terminal: Plug 24-12 AWG 5-position 250V 12A screw connector block 1
141109 RS-485 board 1
229321 RS-485 wire group (two cables) 1
075541** M4 kepnut 1

Kit 228539 contents

141109

108879*

075534 (2)

075418 (2)

229321 
(three cables)

*  This is the external connector which mates with the power supply RS-485 connector. It is provided as an option for 
interfacing between the power supply and the customer’s CNC.

** Only used on Powermax105/125 systems.

075541
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Remove the power supply cover and component barrier
1. Turn OFF the power, disconnect the power cord, and disconnect the gas supply.

2. Remove the 8 small screws (2) from the power supply cover.

3. Remove the 8 large screws (1) from the power supply cover.

4. Lift the cover (3) off the power supply.
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5. Remove the component barrier from the power-board side of the power supply. The component barrier is flexible 
and can be bent slightly for removal.
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Access the RS-485 connector mounting hole
1.   Remove the screw directly above the air inlet fitting, on the rear of the power supply.

2.  Peel the right hand edge of the silkscreen label toward the perforated line in the center of the label.

Screw
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3.   Apply pressure to the left half of the label while tearing the right half of the label on the perforated line. Discard the 
right half of the label.

4.   Install the screw removed in step one. Tighten the screw to 17.3 kg cm (15 in-lbs).

RS-485 Connector 
mounting hole

Screw
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1.  Secure the RS-485 board to the plastic mounting posts, located on the center panel directly behind the DSP 
board, using 2 screws. Tighten the screws to 11.5 kg cm (10 in-lbs).

DSP Board

RS-485 Board

Mounting 
screws

Caution:  Static electricity can damage circuit boards.
•  Use proper precautions when handling printed circuit boards.

– Store PC boards in anti-static containers.
– Wear a grounded wrist strap when handling PC boards.

Install the RS-485 serial interface port upgrade kit
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2. Secure the ring terminal on the ground wire (green with yellow stripe) to the center panel, using the screw from the 
center panel bracket.

3. Firmly push the ground wire connector through the lower right bushing located in the center panel and attach it at 
the bottom left corner of the RS-485 board.

4.  Install the long cable by routing the small connector through the RS-485 connector mounting hole in the rear panel. 
Follow the two existing gray cables and firmly push the small connector through the lower right bushing located in 
the center panel.

5. Plug the cable connector onto the J1 connector of the RS-485 board.

Lower right bushingCenter panel bracket and screw

Ground wire 
connector

RS-485 Board

J1 Connector
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6.  Fasten the RS-485 connector in the mounting hole of the rear panel, with the red wire on top, using 2 screws. 
Tighten the screws to 11.5 kg cm (10 in-lbs).

7. Install the short cable by pushing the connector with the larger white strain relief cover onto the J2 connector of the 
RS-485 board. Push the other connector onto the J7 connector of the DSP board.

Connector 
mounting screws

RS-485 Board

DSP Board

J2 Connector

J7 Connector
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Replace the component barrier

1. Carefully push in the sides (1) of the component barrier so that the barrier bends out slightly at the top and bottom 
(2).

2. Slide the sides of the component barrier behind the power supply frame (3). Be careful to get the barrier between 
the frame and the power wires on the right side of the power board (4).

3. Gently bend the top of the barrier at the perforation so that the top bends over the top of the power supply.

4. Slide the barrier down so that the bottom edge fits inside the power supply frame (5).
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Replace the power supply cover

1. Place the cover (3) over the power supply. Be careful not to pinch any wires.

2. Install the 8 small screws (2) into the power supply cover. Tighten the screws to 17.3 kg cm (15 in-lbs).

3. Install the 8 large screws (1) into the power supply cover. Tighten the screws to 17.3 kg cm (15 in-lbs).

Front of 
power supply
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Introduction

Objet
Le présent bulletin de service sur le terrain décrit la procédure d’installation d’un port d’interface en série RS-485.

Consulter le manuel de l’opérateur pour de plus amples renseignements concernant le contact du connecteur RS-485.

Systèmes Powermax105/125 : Les instructions complètes pour l’installation de ce kit de réparation sont incluses 
dans le Manuel de service. Pour télécharger le Manuel de service, se rendre sur www.hypertherm.com et cliquer sur le 
lien « Bibliothèque des téléchargements ».

•	 Manuel de service du Powermax105 (807580)

•	 Manuel de service du Powermax125 (808070)

Matériel et outils requis
•	 Tournevis Phillips® et TORX® divers

AVERTISSEMENT 
UN CHOC ÉLECTRIQUE PEUT ÊTRE MORTEL

Débrancher l’alimentation électrique avant tout entretien. Se reporter au 
Manuel de sécurité et de conformité compris avec votre système pour 
d’autres mesures de sécurité.
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Numéro de 
référence

Description Quantité

075418 Vis 2
075534 Vis 2
108879* Borne : Fiche 24-12 AWG, bloc connecteur à visser de 250 V, 12 A à cinq positions 1
141109 Circuit RS-485 1
229321 Groupe de fils RS-485 (deux câbles) 1
075541** Écrou hexagonal M4 1

Contenu du kit 228539

141109

108879*

075534 (2)

075418 (2)

229321 
(trois câbles)

*  Ceci est le connecteur externe correspondant au connecteur RS-485 de la source de courant. Il s’agit d’une 
alternative d’interface entre la source de courant et la CNC du client.

** Utilisé uniquement sur les systèmes Powermax105/125.

075541
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Retrait du couvercle de la source de courant et de la barrière de composant

1. Couper l’alimentation (OFF), débrancher le cordon d’alimentation et débrancher l’alimentation en gaz.

2. Déposer les 8 petites vis (2) du couvercle de la source de courant.

3. Déposer les 8 grandes vis (1) du couvercle de la source de courant.

4. Retirer le couvercle (3) de la source de courant.

1
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5. Retirer la barrière du côté du panneau d’alimentation de la source de courant. Cette barrière est flexible et peut être 
pliée légèrement pour être enlevée.
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Accès à l’orifice de montage du connecteur RS-485
1.   Retirer la vis directement au-dessus du raccord de l’entrée d’air à l’arrière de la source de courant.

2.  Décoller le coin droit de l’étiquette sérigraphiée jusqu’à la ligne perforée au centre de celle-ci.

Vis
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3.   Appliquer une pression sur la moitié gauche de l’étiquette tout en déchirant le coté droit le long de la ligne perforée. 
Jeter la moitié droite de l’étiquette.

4.   Revisser la vis déposée à la première étape. Serrer la vis à un couple de 17,3 kg cm.

Orifice de 
montage pour le 

connecteur RS-485

Vis
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1.   À l’aide de 2 vis, fixer solidement le circuit RS-485 aux bornes de montage en plastique situées au centre du 
panneau, directement derrière le circuit imprimé du processeur de signal numérique. Serrer les vis à un couple de 
11,5 kg cm.

Attention :  L’électricité statique peut endommager les cartes de circuits imprimés.
•   Les précautions qui s’imposent doivent être respectées lors  

de la manipulation des cartes de circuits imprimés.
–   Les cartes de circuits imprimés doivent être stockées dans des 

contenants antistatiques.
–  L’utilisateur doit porter un bracelet antistatique lors de la manipulation 

des cartes de circuits imprimés.

Installation de l’ensemble de pièces de mise à niveau du port d’interface 
en série RS-485

Circuit imprimé du 
processeur de signal 

numérique

Circuit RS-485

Vis de 
montage
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2. Fixer la cosse ronde sur le câble de terre (vert avec lignes jaunes) au panneau central, en utilisant la vis du support 
du panneau central.

3. Enfoncer fermement le connecteur du câble de terre dans la bague inférieure droite du panneau central et le fixer au 
coin inférieur gauche du panneau RS-485.

4.  Installer le long câble en enfilant le petit connecteur dans l’orifice de montage du connecteur RS-485 situé dans le 
panneau arrière. Suivre le parcours des deux câbles gris existants et enfoncer fermement le petit connecteur dans  
la bague inférieure droite du panneau central.

5. Brancher le connecteur du câble dans le connecteur J1 du circuit RS-485.

Bague inférieure droiteSupport et vis du panneau central

Connecteur du 
câble de terre

Circuit RS-485

Connecteur J1
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7.   Installer le câble court en enfonçant le connecteur avec le grand couvercle blanc du serre-câble sur le 
connecteur J2 du circuit RS-485. Enfoncer l’autre connecteur dans le connecteur J7 du circuit imprimé du 
processeur de signal numérique.

6.   À l’aide des 2 vis, attacher le connecteur RS-485 dans l’orifice de montage du panneau arrière avec le fil rouge sur 
le dessus. Serrer les vis à un couple de 11,5 kg cm.

Vis de montage 
du connecteur

Circuit RS-485

DS Circuit imprimé  
du processeur  

de signal numérique

Connecteur J2

Connecteur J7
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Replacer la barrière de composant

1. Enfoncer soigneusement les côtés (1) de la barrière de composant de façon à ce qu’elle fléchisse légèrement à ses 
parties supérieure et inférieure (2).

2. Glisser les côtés de la barrière de composant derrière le cadre de la source de courant (3). Faire attention de bien 
placer la barrière entre le cadre et les fils d’alimentation du côté droit du circuit imprimé (4).

3. Plier délicatement le haut de la barrière au niveau de la perforation, de façon à ce que le haut se replie au-dessus  
de la partie supérieure de la source de courant.

4. Glisser la barrière vers le bas de façon à ce que le rebord inférieur entre dans le cadre de la source de courant (5).
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Remise en place du couvercle de la source de courant

1. Placer le couvercle (3) sur la source de courant. S’assurer de ne pincer aucun fil.

2. Insérer les 8 petites vis (2) dans le couvercle de la source de courant. Serrer les vis à un couple de 17,3 kg cm.

3. Insérer les 8 grosses vis (1) dans le couvercle de la source de courant. Serrer les vis à un couple de 17,3 kg cm.

Avant de la source 
de courant

1

1 1

2

2

1

2

2

1

3





© 2013 Hypertherm Inc. 
All Rights Reserved

Tous droits réservés

Hypertherm and Powermax are trademarks of Hypertherm Inc. and may be registered in the United States and/or other countries.

Hypertherm et Powermax sont des marques d’Hypertherm Inc. qui peuvent être déposées aux États-Unis et/ou dans d’autres pays. 

Hypertherm, Inc.
Hanover, NH 03755 USA
603-643-3441 Tel

Hypertherm Europe B.V.
4704 SE Roosendaal, Nederland
31 165 596907 Tel

Hypertherm (Shanghai) 
Trading Co., Ltd.
PR China 200231
86-21-60740003 Tel

Hypertherm (S) Pte Ltd.
Singapore 349567
65 6 841 2489 Tel 

Hypertherm (India) Thermal
Cutting Pvt. Ltd.
Chennai, Tamil Nadu
91 0 44 2834 5361 Tel

Hypertherm Brasil Ltda.
Guarulhos, SP - Brasil
55 11 2409 2636 Tel

Hypertherm México, S.A. de C.V.
México, D.F.
52 55 5681 8109 Tel

Hypertherm Korea Branch
Korea, 612-889
82 51 747 0358 Tel

www.hypertherm.com


